
 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

Θεσσαλονίκη, 25/11/2021 
 

Των:  Αποστόλου Αβδελά, Βουλευτή Α΄ Θεσσαλονίκης 
  Κωνσταντίνου Χήτα, Βουλευτή Β΄ Θεσσαλονίκης 
 
ΠΡΟΣ: Τον κ. Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 
 
 
 
ΘΕΜΑ: «Προβλήματα του προγράμματος «Εξοικονομώ - Αυτονομώ» στα νησιά 

του Βορείου Αιγαίου» 

 
 
 
Κύριε Υπουργέ, 
 
Στο πλαίσιο του προγράμματος «Εξοικονομώ - Αυτονομώ», έχουν προκύψει σε 

ωφελούμενους των νησιών του Βορειοανατολικού Αιγαίου, πολλά ζητήματα, 

σχετιζόμενα με την εξέταση των φακέλων τους, κατά την διαδικασία της εκταμίευσης. 

Συγκεκριμένα, στον οδηγό του ως άνω προγράμματος αναφέρεται ρητά ότι, οι ανώτατες 

τιμές για την υλοποίηση του έργου και για τις αμοιβές μελετητών ή ενεργειακών 

επιθεωρητών περιλαμβάνουν τον Φ.Π.Α., χωρίς να γίνεται μνεία για κανονικό (24%) ή 

μειωμένο (17%) Φ.Π.Α., καθώς, με τις εν λόγω ανώτατες τιμές έχουν υπογραφεί οι 

αποφάσεις υπαγωγής στο πρόγραμμα και επίσης, με τις ίδιες τιμές έχουν υπογραφεί οι 

δανειακές συμβάσεις των ωφελούμενων του ως άνω προγράμματος. Σύμφωνα με τον 

οδηγό, στην φάση της τελικής εκταμίευσης απαιτείται η καταβολή από τους 

ωφελούμενους του προγράμματος, του επιπλέον ποσού για την κάλυψη της διαφοράς 

του Φ.Π.Α. 7%, με την παρατήρηση ότι, οι μέγιστες επιλέξιμες δαπάνες έχουν 

καθοριστεί με Φ.Π.Α. 24% και βάσει του μειωμένου Φ.Π.Α. (17%) των νησιών Β.Α. 

Αιγαίου, αυτές πρέπει να μειωθούν κατά 7%. Επομένως, κάθε δαπάνη η οποία 

υπερβαίνει την αυθαίρετη νέα τιμή καθίσταται μη επιλέξιμη. Με βάση τον οδηγό, η μόνη 

περίπτωση, η οποία αναφέρεται σε μείωση των μέγιστων επιλέξιμων δαπανών, αφορά 

στις περιπτώσεις, στις οποίες, βάσει της παρ. 1, του άρθρου 251, του Ν. 4281 (ΦΕΚ 

160Α/08-08-2014), οι προμηθευτές απαλλάσσονται της υποχρεώσεως δηλώσεως και 

καταβολής Φ.Π.Α.. Σημειωτέο, δε ότι, ο μειωμένος Φ.Π.Α. των νησιωτικών περιοχών 

δεν εμπίπτει στο εν λόγω ΦΕΚ. 

 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 
 
 
 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

1613

Ημερομ. Κατάθεσης:

30/11/2021



 
 
 
 
 
Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 
 
Προτίθεσθε να μεριμνήσετε για την επίλυση και την αποκατάσταση του προβλήματος, 

το οποίο προέκυψε από την λανθασμένη ερμηνεία και κατανόηση των όρων του ως 

άνω προγράμματος, ώστε οι ωφελούμενοι, οι οποίοι έχουν υπαχθεί στο εν λόγω, να 

μην κληθούν να καλύψουν τη διαφορά του Φ.Π.Α. (7%); 

 
 
 
Οι ερωτώντες Βουλευτές 
 
 

 




